
 

Mondiale raad 9 maart 2021 - verslag 

Online teams-vergadering – 19.30 uur 

 

AANWEZIGE STEMGERECHTIGDE LEDEN 

11-groep Wevelgem Jos Deleu 

Gecoöpteerd lid Annie Devos 

Gecoöpteerd lid Marnix Sabbe 

Gecoöpteerd lid Trui Dessein (voorzitter) 

Kindia vzw Jean-Marie Vandendriessche 

Oxfam Wereldwinkel Mia Hubrecht 

Tapori vzw Agnes Bruneel 

Thaise Vrienden Hans Masschelein 

Tysea vzw Yolande Depoorter  

VERONTSCHULDIGD 

CSA Greta Lagae 

CSA Marij Verstraete 

Gecoöpteerd lid  Marianne Vandezande 

Kokopelli Vincent Geers 

Missiecomité Gullegem Patrick Gheysens 

Missiecomité Gullegem Paul Decorte 

Oxfam Wereldwinkel Georges Flamez 

Tapori vzw Mieke Baes 

Thaise vrienden Dominique Vandoorne 

 

AANWEZIGE  NIET-STEMGERECHTIGDE LEDEN :  
 

Schepen Kevin Defieuw  

Ambtenaar Nele Mispelaere 

Vrijwilliger bij Kindia Martin Vermeire 

 

1. Verslag vorige vergadering 

Opmerkingen en bedenkingen van Marnix Sabbe: 

• Over de ledenlijst: worden de afwezigheden opgevolgd, zodat er geen zwevende leden in de 

ledenlijst blijven staan? 

Antwoord: De ledenlijst dateert van begin 2020. Leden die tot nu toe nog niet aan de 

vergaderingen deelgenomen hebben, worden tegen de volgende bijeenkomst 

gecontacteerd. 



• Over de evaluatie van de Zuidprojecten -> wordt verder in deze vergadering besproken. 

• Over het project ‘Wevelgem, de Fiets en het Zuiden’ -> wordt verder in deze vergadering 

besproken. 

• Over het logo van de mondiale raad? In het vorig verslag wordt de vraag gesteld of een 

tekening waarbij een grote blanke persoon een klein zwart kindje bij de hand neemt (als 

hulpreflex) nog wel aansluit bij de filosofie van de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen.  

➢ Na een korte discussie besluiten we om de tekening die twee jaar geleden werd 

goedgekeurd verder te gebruiken. 

 

2. De zuidsubsidies -  vraagronde: Wat zijn de ervaringen met het on-line webformulier 

Voor de Zuidsubsidies hebben we gewerkt met een totaal nieuwe procedure. De bedoeling van deze 

vragenronde is om te peilen naar de ervaringen met het invullen van het webformulier. 

Jean Marie Vandendriessche en Martin Vermeire (Kindia) 

• Ze hadden een verkeerd formulier ingevuld (dat voor Noordsubsidies) 

• Het formulier kan 7 dagen bewaard worden. Hierbij is niet duidelijk dat die 7 dagen starten 

met het eerste moment waarop je het document opent, en niet wanneer je er de laatste 

keer aan gewerkt hebt. 

• Het is nog steeds niet duidelijk wat de jury bedoelt met ‘taalgebruik’. 

➢ In de toekomst voorzien we de mogelijkheid om duidelijkheid te vragen aan de jury. 

Marnix Sabbe: 

• Hoe het komt dat er slechts de helft van het aantal aanvragen zijn geweest als in 2019? 

➢ In 2019 waren er 16 dossiers voor zuidsubsidie, in 2020 waren er 11. Van de mensen die 

op de vergadering aanwezig zijn hebben er twee geen dossier ingediend; 

➢ Hans Masschelein (Thaise vrienden): omdat ze nog bezig zijn met de afwerking van het 

vorig project 

➢ Yolande Depoorter (Tysea) heeft wegens ziekte geen dossier ingediend, deels ook omdat 

ze opzag tegen de nieuwe procedure. 

• Heeft lang (meer dan een week fulltime) aan de (twee) dossiers gewerkt. 

• Zeven dag is te kort. We moeten er rekening mee houden dat er in Congo niet altijd 

elektrische stroom is. 

• De bijlages maken het dossier te zwaar waardoor het niet bij de mondiale dienst aankomt. 

➢ In het vervolg zullen bijlages op een andere manier moeten worden doorgestuurd (bv via 

WeTransfer) 

• De mondiale raad volgt de eigen reglementen niet. Volgens de statuten zijn er twee organen 

voorzien waarbij beroep mag gedaan worden op externen: commissies en werkgroepen. In 

beide gevallen worden deze opgericht door de algemene vergadering. De namen van de 

juryleden zijn niet aan de algemene vergadering voorgelegd geweest. 

Greta Lagae (CSA), verontschuldigd voor deze vergadering, heeft opmerkingen doorgemaild. 

• Die elektronische lijst met een beperkt aantal tekens heeft het invullen bemoeilijkt. Het is 

geen gemakkelijke materie om dit in een beperkte omvang te wrikken, vandaar een paar 

keren opnieuw en opnieuw proberen, telkens met minder uitleg, tot het lukt. 

• Voor de mensen die dit moeten beoordelen is het moeilijk om zich te verplaatsen in situaties 

die je niet kent. Daar tegenover staat de aanvrager die wel weet hoe de vork in de steel zit en 

de verantwoordelijke ter plaatse kent, daarmee wil je zoveel mogelijk klaar en duidelijk 

informatie geven maar met die manier van werken voel je je beperkt. 



Yolande Depoortere: 

• Yolande voelde zich in de periode niet zo goed en was daardoor niet in de mogelijkheid een 

dossier in te dienen. 

Annie Devos: 

• Zeven dag is te kort om een zuiddossier in te vullen. 

• Het was niet evident om alles binnen het aantal tekens in te vullen. 

• Het wordt moeilijk om zich op te laden om dergelijke dossiers in te vullen, anderzijds blijft 

Annie met haar hart bij de werking in Congo, en wil ze zich blijven inzetten. 

Trui Dessein: 

• Sommige vakken bieden te weinig plaats voor een antwoord. 

Jean-Marie Vandendriessche: 

• Sommige vragen worden herhaald, bv om de duurzaamheid aan te tonen. 

Marnix Sabbe: 

• Voorstel om een dag te organiseren waarop de projectindieners samen kunnen zitten om het 

dossier onder begeleiding in te vullen, zodat direct op vragen kan geantwoord worden. 

• Jammer dat je niet naar een volgende vraag kan gaan als de vorige vraag nog niet is ingevuld. 

o Oplossing: Je kan een voorlopig teken invullen in het vak voor het antwoord 

waarover je nog moet nadenken. Dan kan je verder en later kan je nog op die ene 

vraag terugkomen. 

Jos Deleu: 

• Misschien is de drempel om via het webformulier in te dienen te hoog, en moeten we de 

mogelijkheid overwegen om het dossier met een word-formulier in te dienen. 

Enkele besluiten 

➢ Het beperkt aantal tekens om te antwoorden is bedoeld om bij de essentie blijven, zodat de 

dossiers bevattelijk blijven voor de administratie en de beoordelaars. 

➢ Enerzijds wordt er aangegeven dat er te weinig plaats is voor de antwoorden, anderzijds dat 

dat er voortdurend hetzelfde gevraagd wordt.  

o Er wordt nagegaan bij welke vragen het zinvol is om het aantal tekens te 

vermeerderen. 

o Waar nodig zullen de vragen beter toegelicht worden. 

➢ Het is niet de bedoeling om bij alle items van de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen een 

antwoord te geven. Enkel om aan te tonen tot welke doelstellingen je dossier een 

significante bijdrage levert. In het volgende webformulier wordt dat duidelijk aangegeven. 

➢ Bijlagen met teksten worden niet gelezen. Alles wat we willen weten wordt gevraagd in het 

webformulier. Bijlagen dienen voor enkele foto’s, een plannetje…  

➢ Nele vraagt aan de communicatiedienst of het mogelijk is om de termijn om een dossier in te 

dienen te verlengen. 

 

 

 



3. De zuidsubsidies -  vraagronde: Wat zijn de ervaringen met de manier van evalueren 

Marnix Sabbe: 

• Stelt zich vragen bij de beoordelingscapaciteiten van de jury. Het zijn relatief jonge mensen 

met ideeën over moderne ontwikkelingssamenwerking, maar over hoeveel ervaring 

beschikken ze en in hoeverre kunnen zij zich inleven in de situaties ter plaatse? Blijkbaar 

hebben ze moeite om te aanvaarden dat missionarissen met jarenlange ervaring ook zinvol 

werk verrichten. 

• Een dossier dat over vorming gaat, zoals dat van Toon Tanghe in Kinshasa, is moeilijk te 

omschrijven en te illustreren. 

• De negatieve reacties zijn zeer kwetsend overgekomen. Toon heeft zelf al verschillende 

keren komen getuigen, en er is altijd een gedetailleerd financieel verslag doorgestuurd 

geweest. Wevelgem weet dus goed genoeg waar Toon mee bezig is. Na meer dan 50 jaar ter 

plekke werken weet Toon wel hoe hij in Congo moet werken.  

• Wat in de beoordeling van de zuidprojecten altijd belangrijk geweest is: 

1/ voldoet de indiener aan de voorwaarden; 

2/ Is de uitvoering ter plekke in handen van iemand die we kunnen vertrouwen; 

3/ is het project in handen van iemand die we kunnen vertrouwen? 

We hebben ons nog nooit voorwaarden gesteld aan de methodieken. Hopelijk zullen de 

bemoeienissen van de externen de sfeer niet bederven. 

 

➢  Antwoord van Jos Deleu die ook deel uitmaakte van de jury: 

o Het klopt dat de jury kritische bemerkingen heeft geformuleerd. Toch is erop 

aangedrongen om mild te zijn met de beoordeling. 

o Bij de omschrijving van een project voor een dossier is het belangrijk aan te geven 

dat het niet om een eenmansproject gaat, maar dat je met je project aan verbinding 

in de gemeenschap werkt. 

o Uiteindelijk waren de antwoorden van Toon op de vragen van de jury verhelderend. 

Annie Devos: 

• Hebben de mensen die de projecten moesten beoordelen niet teveel met een westerse bril 

gekeken? Annie is zelf veel in Congo geweest. We moeten uitgaan van de eerlijkheid van de 

mensen die een aanvraag indienen. Er wordt een verslag gevraagd, dus op die manier kan er 

gecontroleerd worden. Op basis van een oneerlijk gevoel kan niet gewerkt worden. 

• Op dit moment zou Annie het dossier op een andere manier invullen. De projecten van de 

Salesianen van Don Bosco (congregatie waaronder Eric Meert werkt) worden altijd 

gerealiseerd met inspraak en uitvoering van mensen van ter plekke. 

Trui Dessein: 

• Had niet het gevoel dat de jury vanuit wantrouwen de vragen heeft gesteld. 

• Had meer inhoudelijke (bijkomende) vragen verwacht. Er werden slechts enkele vragen 

gesteld die weinig aan de inhoud toevoegden en die niet het verschil konden maken om al 

dan niet een subsidie te krijgen. 

Agnes Bruneel: 

• Kan erin komen dat de jury sommige mensen heeft verrast en pijn heeft gedaan met scherpe 

opmerkingen. 



• Begrijpt anderzijds dat erop aangedrongen wordt dat de projecten van  onderuit vorm 

krijgen. 

• Misschien kan er eens vorming gegeven worden om te verduidelijken hoe dat kan, of moeten 

we eens met de jury samenzitten zodat verheldering kan gebracht worden. 

• Het was de vraag van de mondiale raad om de beoordeling te objectiveren en kritisch te zijn. 

• Agnes blijft voorstander van een externe jury. Zelf vond ze het een heel delicaat om de 

voorgaande jaren bemerkingen te geven op projecten van ander indieners. 

Jean-Marie Vandendriessche: 

• Zal in het vervolg Kindia vergelijken met het project van Tapori  

Jos Deleu: 

• Suggereert om iemand van de 4de pijler uit te nodigen om een vorming te geven: Hoe schrijf 

ik een dossier voor een Zuidproject. 

• Er ontstaat een soort wisselwerking. Als je leert hoe je over een project schrijft, in een taal 

die meer aansluit op de moderne ontwikkelingssamenwerking,  dan volgt daaruit een andere 

Noord-Zuidbenadering. 

Yolande Depoorter: 

• Heeft geen project ingediend, maar bemerkt dat het gemakkelijk is om vanuit de theorie 

commentaar te geven. In een ontwikkelingsland moet je werken op basis van vertrouwen en 

het lukt niet om een project met een westerse blik te benaderen. Haïti is in dat opzicht een 

heel moeilijk land dat je met geen ander land kan vergelijken. 

Marnix Sabbe: 

• Vraagt zich af waarom er op het moment dat de jury samengekomen is, geen contact met 

hem is opgenomen. Heeft nochtans duidelijk aangegeven dat hij bereikbaar was. 

• Er wordt in de commentaren verwezen naar lidmaatschap van de 4de pijler. Vraagt zich af wat 

daarvan het nut is.  

Reactie van Kevin Defieuw + aandachtspunten voor de toekomst: 

➢ Bij de besprekingen van de jury hebben Kevin en Nele niet deelgenomen aan de 

beraadslagingen. 

➢ De juryleden hebben de taak om hun licht te werpen op de dossiers serieus genomen en 

elkaars bemerkingen als een team in overweging genomen. 

➢ Als intern jurylid kon Jos kon de dossiers van de projecten tegenover de externe juryleden 

wat kaderen. 

➢ Betreffende de bemerking die Marnix maakte over de samenstelling van de jury, die niet 

volgens de statuten is verlopen: Corona heeft zijn invloed op de procedure gehad. Zo hebben 

we de vergadering van de mondiale raad van september hebben we moeten afgelasten. 

➢ In de toekomst bouwen we de mogelijkheid in voor rechtstreeks contact tussen de jury en de 

indiener. 

➢ We zijn een nieuwe weg ingeslagen. Er zijn nog heel wat verbeterpunten en met de 

aangegeven bevindingen zal zeker rekening worden gehouden. 

➢ Alle projecten werden waardevol bevonden, maar het is goed dat we blijven werken volgens 

een procedure die de objectiviteit garandeert. 

 

 



4. Tentoonstelling/fotowedstrijd februari 2022:  bespreking ontwerp reglement 

 

➢ Nele vraagt raad aan de communicatiedienst over de technische aspecten. 

➢ De tentoonstelling staat gepland in februari 2022 in de bibliotheek in het park. 

➢ We bekijken wat mogelijk is om de tentoonstelling ook in de deelgemeentes te plaatsen. 

➢ We gebruiken alleen eigen foto’s, vrij van auteursrechten! 

➢ De inhoud van de foto is het belangrijkst. Mensen spreken meer aan dan gebouwen. We 

zetten de kracht van de mensen in de picture! Beter een actiefoto dan een plechtige 

inwijding. 

➢ Het mogen foto’s van voeger zijn, als die relevant zijn. 

 

 

5. Varia 

 

Fairtrade 

• De voorbije maanden werden de FairTradeGemeentes doorgelicht. De score is op het 

moment van de vergadering nog niet bekend. (twee jaar geleden: 72 %). 

• Voor het gemeentepersoneel is een sensibiliserende actie met chocolade georganiseerd; 

• Het fairtradeproject voor het 4de leerjaar is in februari doorgegaan onder een aangepaste 

vorm, nl zonder groot gezamenlijk slotproject, maar met een filmpje waarin de werken van 

de klassen aan bod kwamen. 8 klassen hebben daaraan deelgenomen. 

• Na de coronabeperkingen probeert de trekkersgroep de doelgroep van de bedrijven te 

sensibiliseren. 

Wevelgem, de fiets en het Zuiden 

• Dit jaar gaan geen uitwisselingsreizen door. 

• In 2020 werden in Wevelgem  19 fietsen verkocht waardoor 1400 euro naar CooP-Uganda  

kon worden gestuurd. 

o Marnix Sabbe stelt de vraag of het project ‘Wevelgem, de fiets en het Zuiden’ 

eigenlijk van de gemeente is of van de mondiale raad, omdat er blijkbaar geen plaats 

was voor een vrijwilliger om mee te gaan op de verkennende reis naar CooP-Uganda. 

o Marnix vraagt ook of er een financieel verslag kan gegeven worden. 

o Schepen Kevin Defieuw stelt voor dat we de volgende keer het hele financiële plaatje 

van lokaal mondiaal beleid op de agenda plaatsen. 

Traject voor middelbare scholen van School Zonder Racisme 

• Het gemeentebestuur biedt aan de middelbare scholen de kans om een kosteloos het project 

‘Burgerschap’ van vzw School Zonder Racisme te volgen. 

https://www.schoolzonderracisme.be/aanbod/leerkrachten/project-burgerschap  

Mondiale dag voor jongeren op 11 november 

• Het gemeentebestuur wil met het mondiaal beleid de doelgroep van jongeren aanspreken. 

We grijpen 11 november aan om de herdenking van de oorlogsslachtoffers verruimen en met 

de jongeren na te gaan hoe we kunnen werken aan vrede, nu en in de toekomst. Onder 

begeleiding van vzw Globelink stippelen we een participatief traject uit. We proberen 

jongeren met een diverse achtergrond aan te spreken om samen invulling te geven aan een 

mondiale namiddag op 11 november. 

https://www.schoolzonderracisme.be/aanbod/leerkrachten/project-burgerschap


• Het is mogelijk dat de verenigingen van de mondiale raad uitgenodigd worden om die dag 

aanwezig te zijn, bv om te spreken over hun engagement, hun vereniging. Dit hangt af van de 

invulling die de jongeren aan hun dag willen geven. 

• Het is de bedoeling dat na 11 november een groepje jongeren een blijvend mondiaal 

engagement opneemt.. 

Komende evenementen: 

• 8 mei: op de koffie bij Oxfam wereldwinkel (World Fair Trade Day) 

• 4 september: Barbecue van Kindia. 

 


